

简 要 说 明

一、本篇资料反映陕西人口发展变化基本情况，主要内容和数据来源：

1. 年末常住人口、性别比例、年龄比例、城镇人口比例以及人口出生率、人口死亡率和人口自然增长率等，数据根据人口普查、1%人口抽样调查或年度人口变动情况抽样调查推算所得，2001—2009年年末常住人口根据2010年第六次全国人口普查数据进行了调整，2011—2019年年末常住人口根据2020年第七次全国人口普查数据进

行了调整。

2. 户籍人口资料数据来源于省公安厅人口统计年报。

二、人口统计调查方法

目前人口统计调查有：在逢“0”的年份进行全国人口普查；在逢“5”的年份进行全国1%人口抽样调查；其余年份进行人口变动情况抽样调查。

Brief Introduction

I. This chapter reflects the basic conditions of development and changes of population in Shaanxi, including mainly:

1. Permanent population at the year-end, proportion of population by sex, proportion of population by age, proportion of urban population, birth rate, death rate and natural growth rate of population. The data are estimated by Shaanxi Provincial Bureau of Statistics on the basis of population censuses, the one percent sample survey on population, or annual sample surveys on population changes. The permanent population at the end of 2001-2009 has been adjusted according to the data of the sixth National Census in 2010, The permanent population at the end of 2011-2019

has been adjusted based on the data from the seventh national census in 2020.

2. The total population with residence registration are obtained from the annual reports of population of Shaanxi Provincial Department of Public Security.

II. Sampling Methodology

The statistical surveys on population are as follows:

The national population census is conducted in the year ending with 0; the national 1 percent population sample survey is conducted in the year ending with 5; sample surveys on population changes are conducted in the rest of the years.